



فَإِبْتَدَأَ النَّهَارُ يَمِيلُ
لوقا (٩: ١٢)

❖ تعالَى... تعالَى... هذا هو الصوت الإلهى الذى يدعو الكل للوليمة السماوية، دعوة مجانية، دعوة بلا كلفة مادية، دعوة لإمتلاء النفس الشجبية، دعوة لإنتعاش الروح الواهية، دعوة لتنقية النفس من الإثم والخطية لكي تتمتع بالحياة الأبدية. فيا نفسى لا تتوانى لأن النهار قد بدأ يميل... وإستمع لهذا النداء. " اَطْلُبُوا الرَّبَّ مَا دَامَ يُوجَدُ. ادْعُوهُ وَهُوَ قَرِيبٌ. " (اشعيا ٥٥: ٦).

❖ جاء الغلام ومعه القليل... وهو كل ما يقتنيه... وأعطى كل ما له للمخلص، فقدم الخمس خبزات والسمكتين (يوحنا ٦: ٨)... أنظر ماذا سيعمل بهم الفادى... هذا ما يريده الله منا وهو أن نقدم له كل ما نملكه... مثلما فعل هذا الصبى. نقدم له الحواس الخمسة (الخمسة خبزات) والنفس والجسد (السمكتان). فيا نفسى لا تتوانى لأن النهار قد بدأ يميل... قدمى كل ما تملكى... فاسرعى وانظرى ماذا سيفعل الله بتلك الأنفس الصغيرة... "مُفْتَدِينَ الْوَقْتَ لِأَنَّ الْأَيَّامَ شَرِيرَةٌ." (أفسس ٥: ١٦).

❖ ماهى المعجزة الأعظم؟ هو أن نجعل من الخمس خبزات والسمكتين طعاما لخمسة آلاف نفس ماعدا النساء والاطفال فقط أم تغيير القلوب من بعد أكل الخبزات إلى قلب واحد. لا يجب أن يكون الإهتمام مركزاً ليس فقط على الخبز بل أيضاً على القلوب حتى تتلاشى أنانية النفس. وإذا تحولت أفئدة المؤمنين إلى قلب واحد سيأكل الجميع ويشبعون. إذا نظرنا للجمع الغفير من خلال بصيرتنا الجسدية المحدودة وبدون تدخل الله... لاتشبع نفس واحدة من تلك الخبزات الخمس والسمكتين. فيا نفسى لا تتوانى لأن النهار قد بدأ يميل... وتذكرى تلك الكلمات المعزية... " اللَّهُ لَنَا مَلْجَأٌ وَقُوَّةٌ. عَوْنًا فِي الضِّيقَاتِ وَجِدٌ شَدِيدًا. لِذَلِكَ لَا نَخْشَى. " (مزامير ٤٦ : ١-٢).

❖ لقد جاء الوقت لى نرافقه كما فعل الجموع. لقد آن الأوان لنضع جانباً هذا الحزن الأرضى والإنشغالات العالمية كما فعل أيضا الجموع. فيا نفسى لا تتوانى لأن النهار قد بدأ يميل... وضعى هذا وذاك جانباً وتذكرى المرمن عندما قال ... " وَأَنَا بَلِيدٌ وَلَا أَعْرِفُ. صِرْتُ كَبْهِيمٍ عِنْدَكَ. وَلَكِنِّي دَائِمًا مَعَكَ. أَمْسَكَتْ بِيَدِي الْيَمْنَى. بِرَأْيِكَ تَهْدِينِي، وَبَعْدَ إِلَى مَجْدٍ تَأْخُذْنِي. مَنْ لِي فِي السَّمَاءِ؟ وَمَعَكَ لَا أُرِيدُ شَيْئًا فِي الْأَرْضِ. " (مزامير ٧٣ : ٢٢-٢٥).

When the day began to wear away
(Luke 9:12)

- ❖ Come, come, the Lord is inviting us, to eat of this food that has been sent from heaven, it does not cost us money, it is free, it fills the soul, it nourishes the spirit and purifies it of sin by giving it eternal life. We should not delay this opportunity until the day begins to wear away... "Seek the Lord while He may be found, Call upon Him while He is near." (Isaiah 55:6)
- ❖ The little boy brought his tiny gifts to the Redeemer, his five loaves and two fish (John 6:8). Dear beloved, look what mighty miracle God did with them. God wants to do the same with us; that we bring our tiny gifts to Him, our five loaves (senses) and two fish (soul and body). We should not delay this opportunity until the day begins to wear away, so we should bring all into Him, and look what mighty miracles God can do with our little lives. "Redeeming the time, because the days are evil" (Ephesians 5:16):.
- ❖ Which would be the greater miracle? The transformation of the loaves or the transformation of selfish hearts? We should not focus on the transformation of the loaves but on our own selfish hearts that need to be transformed. If the selfish hearts of the faithful were transformed, we would feed the entire globe. If we look to the crowds we will see that no way to feed all of them because we look at our own sources... We should not delay this opportunity until the day begins to wear away, so we should remember these comforting words... "God is our refuge and strength, a very present help in trouble. Therefore we will not fear" (Psalms 46:1-2)
- ❖ Now is the time to follow Him as the crowds did. Now is the time to put aside our earthly groaning and globally preoccupation as the crowds did. We should not delay this opportunity until the day begins to wear away, so put all aside in chanting psalmist's song when saying "I was so foolish and ignorant; I was like a beast before You. Nevertheless I am continually with You; You hold me by my right hand. You will guide me with Your counsel, and afterward receive me to glory. Whom have I in heaven but You? And there is none upon earth that I desire besides You." (Psalms 73:22-25)

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthony@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service schedule

جدول مواعيد الخدمة

Service	Day	Time	AM/PM	Description
+ Meeting of St. John the beloved	Tue	11	AM	+ إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعترافات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG - Grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 - 16 سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7½	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7½	PM	+ عشية، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة
+ Coptic hymns class (grades 7 - 11)	Sun	1 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 7 - 11)
+ Coptic hymns class (cegep and +)	Sun	2 - 4	PM	+ درس ألحان و قبطي (cegep & +)

أخبار الكنيسة

1. تبدأ سلسلة عظات الدكتور مجدى إسحق من صباح الأحد القادم إلى مساء الجمعة كالتالى:
صباح الأحد 8/3 عظة عن إنجيل القداس
6 - 8 مساء الأحد 8/2 العائلة كما أرادها الله
7,30 - 9 م الإثنين 8/3 مشاكل زوجية
7,30 - 9 م الثلاثاء 8/4 ابني محيرني
7,30 - 9 م الأربعاء 8/5 أصنام الخادم
7,30 - 9 م الخميس 8/6 التوبة - رحلة فرح
8 - 10 م الجمعة 8/7 إجتماع الشباب
2. رجاء ملاء إستمارة إستطلاع الرأى الخاصة بالمدرسة المسيحية وإعادتها لأبنينا أنطونيوس.
3. يقام مؤتمر الشباب فى الفترة من 31 يوليو إلى 2 أغسطس 2009.
4. أقيم إجتماع للعائلات الجديدة مساء أمس السبت بالكنيسة.
5. يقوم نادى الملائكة برحلة إلى super aqua club يوم السبت الموافق 8 أغسطس. للحجز رجاء الإتصال بملاك ميخائيل.
6. يعقد إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الساعة 11 صباح الثلاثاء القادم.

خطوة مباركة

تهنيء الكنيسة أولادها وترجو لهم تمام الفرح بالإكليل المقدس

1. ماثيو ميخائيل وخطيبته مرثا موسى
2. مينا مهني وخطيبته سارة موسى
3. باسم جرجس وخطيبته ماريان جرجس

CHURCH NEWS

1. A series of sermons by Dr. Magdy Ishak will begin next Sunday morning till Friday evening and its schedule will be as follows:
Sunday morning 3rd august sermon about the reading of the liturgy
Sunday from 6:00 - 8:00 p.m. ``the family that God wants``
Monday from 7:30 - 9:00 p.m. ``Marital issues``
Tuesday from 7:30 - 9:00 p.m. ``my son is confusing me``
Wednesday from 7:30 - 9:00 p.m. ``the servant's idols``
Thursday from 7:30 - 9:00 p.m. ``repentance is a journey of joy``
Friday from 8:00 - 10:00 p.m. ``youth meeting``
2. Please fill the survey concerning the 'Christian school' and return it to Fr. Antonios.
3. The youth convention will be from July 31, 2009 to August 2, 2009.
4. A meeting for the new families was held yesterday evening in the church.
5. Angels Club will be organizing a trip to super aqua club on Saturday, august 8, 2009. For reservation please contact Malak Mikhail.
6. The meeting of st. John the beloved will be held next Tuesday at 11 a.m.

Blessed Engagement

The Church congratulates her children and wishes for them the complete happiness by the Holy Matrimony

1. Mathew Mikhail and his fiancé Martha Moussa
2. Mina Mehani and his fiancé Sara Moussa
3. Bassem Guirguis and his fiancé Marianne Guirguis